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ЗДАРОВы лАД жыцця

ПАДЗякА

ПРэЗіДэНСкАя кАмПАНія

У мерапрыемстве (а прайшло яно ў 
найпрыгажэйшым месцы на беразе 
возера Будовесть) прынялі ўдзел 
27 каманд, якія прадстаўляюць усе 
райвыканкамы, адміністрацыі гарадоў 
і, натуральна, аблвыканкам. Такая 
вось выйшла своеасаблівая сустрэча 
ў вярхах не проста без гальштукаў, 
а яшчэ і ў трэніровачных касцюмах. 
Аказалася, дзяржслужачыя не 
адрозніваюцца ад звычайных людзей 
ні ў зносінах, ні ў пачуцці гумару, ні ў 
рухомасці.

Гасцей сустракалі ветлівыя гаспадары. 
Творчыя калектывы газавікоў сваімі 
танцамі і песнямі ўздымалі настрой 
і баявы дух удзельнікаў. А факел 
спартакіяды запаліў сярэбраны 
прызёр Маскоўскай Алімпіяды па 
грэка-рымскай барацьбе Ігар Каныгін.

Прымаючы парад каманд, старшыня 
аблвыканкама Мікалай Шарстнёў 
падкрэсліў, што словы песні-гімна «у 
спорце трэба жыць ярка, перамагаць - 

сумленна» варта было б распаўсюдзіць 
і на паўсядзённае жыццё. Кіраўнік 
вобласці адзначыў: прысутныя 
сваёй працай даказалі ў гэтым годзе, 
што вартыя добрых паказчыкаў. А 
ў аснове перамог заўсёды ляжаць 
воля, цвёрдасць, характар. Акрамя 
таго, дадзенае мерапрыемства - гэта 
выдатная падстава мацней згуртавацца 
на аснове спартыўнай барацьбы, ды і 
проста пагутарыць у нефармальнай 
абстаноўцы, падзяліцца ўражаннямі.

На працягу двух дзён галоўныя 
героі гэтага займальнага фестывалю 
спаборнічалі ў пляжным валейболе, 
стральбе з пнеўматычнай вінтоўкі, 
шашках, армрэслінгу, настольным 
тэнісе і іншых відах спорту.

Вялікую цікавасць у гледачоў 
выклікалі спаборніцтвы па гіравым 
спорце. Хтосьці з прысутных пад 
іранічны смех калегаў прапанаваў у 
выпадку, калі да снарада падыходзіць 
сам кіраўнік раёна, памнажаць яго 

вынік на чатыры. Аднак кіраўніку 
вобласці ніякая фора не спатрэбілася. 
Пад ўсеагульнае скандаванне «Мо-
ло-дец!» Мікалай Мікалаевіч за дзве 
хвіліны 75 разоў падняў над галавой 
двухпудовую гіру, абышоўшы больш 
маладых канкурэнтаў.

Як следства, падтрымаўшы 
пачын лідэра, у агульнакамандным 
першынстве заслужаную перамогу 
атрымала зборная аблвыканкама, у 
тройцы прызёраў таксама Наваполацкі 
гарвыканкам і дружына адміністрацыі 
Кастрычніцкага раёна Віцебска.

Па гарачых слядах падзяліліся 
ўражаннямі непасрэдныя удзельнікі 
свята.

Віктар Гутараў, старшыня Пастаўскага 
райвыканкама:

- Адчуванні самыя прыемныя. 
Гэта такое свята пасля нядрэннага 
завяршэння ўборкі збожжавых! Што 
тычыцца актыўнага адпачынку, то ад 
нас, чыноўнікаў, многае залежыць. 
Трэба стварыць максімальна 
камфортныя ўмовы для развіцця 
масавага спорту. Будаваць пляцоўкі і 
басейны, чым мы ў сябе і займаемся. 
Ну і, вядома, нікуды без асабістага 

прыкладу.
Анатоль Лукашоў, старшыня 

Дубровенскага райвыканкама:
- Спорт - гэта добра і здароўе. Таму 

аднолькава важныя перамогі і ў 
вытворчасці, і ў культуры, і ў спорце. 
Мы заўсёды гэта вітаем, праводзім 
спаборніцтвы. На жаль, мне самому 
адказная пасада рэдка дазваляе 
займацца фізкультурай, але на 
спартакіядзе паўдзельнічаў у стральбе, 
спаборніцтвах па перацягванні каната 
і валейболе.

Ігар Каныгін, дырэктар абласнога 
цэнтра адзінаборстваў:

- Вельмі патрэбнае мерапрыемства. 
Адчуваю сябе, як быццам патрапіў у 
«Відавочнае - неверагоднае». Проста 
не верыцца, што столькі кіраўнікоў 
вышэйшага ўзроўню вырашыліся 
пераапрануцца ў спартыўную форму. І 
месца ў выніковай табліцы тут, вядома, 
не самае важнае.

Радуе, што праведзеныя старты 
паклалі пачатак яшчэ адной добрай 
традыцыі. Бо, як было сказана на 
свяце кіраўніком вобласці, спартакіяду 
маюць намер зрабіць рэгулярнай 

 “Віцебскі веснік”

У мінулыя выходныя на Шуміліншчыне на базе дзіцячага 
аздараўленчага цэнтра "Дружба" УП "Віцебскаблгаз» адбылася 
спартакіяда работнікаў органаў дзяржаўнага кіравання 
Віцебскай вобласці.

Як чыноўнікі апранулі спартыўныЯ касцюмы

Часта кажуць, што цяпер мужчыны 
"здрабнелі" – сучаснае грамадства ўжо 
не патрабуе ад іх сапраўдных, мужных 
учынкаў. Аднак ёсць у нашым жыцці 
яшчэ месца для тых, хто здзяйсняе 
ўчынкі сэрцам, не шкадуючы нічога.

10 верасня ў актавай зале ДЛГУ 
"Шумілінскі лясгас" сабраўся калектыў 
работнікаў з асаблівай нагоды. Ляснік 
Шумілінскага лясніцтва Мікалай 
Мароз выратаваў на пажары 3-х 
гадовую дзяўчынку. Рызыкуючы 
ўласным жыццём і не задумваючыся 
аб наступствах, Мікалай пранік у дом, 
разбіўшы акно, вынес дзяўчынку, якая 
знаходзілася ў доме адна, калі пачаўся 
пажар. А затым яшчэ і вынес газавы 
балон, каб прадухіліць выбух.

Сціплы малады чалавек, свой учынак 
подзвігам не лічыць. Аднак так паступіў 
бы далёка не кожны мужчына. Такога 
ж меркавання прытрымліваецца і 
дырэктар ДЛГУ "Шумілінскі лясгас" 
Ігар Папок, які ганарыцца, што ў яго 
калектыве працуюць такія людзі. 
Сапраўдныя мужчыны, здольныя не 
толькі прадухіліць пажар у лесе, але і 
выратаваць з агню чалавека.

Начальнік Віцебскага абласнога 
ўпраўлення МНС палкоўнік унутранай 
службы Аляксандр Клабук ўручыў 
ад асобы кіраўніка МНС Уладзіміра 
Вашчанкі "Падзяку" і грашовую прэмію 
за выратаванне жыцця дзіцяці. Пры 
гэтым выказаў словы ўдзячнасці 
Мікалаю і пажадаў заўсёды заставацца 

На сходзе працоўнага калектыву работнікі "Шумілінскага 
лясгаса" ўшаноўвалі свайго калегу, які здзейсніў гераічны 
ўчынак.

учынак сапраўднага мужчыны

Да свайго юбілея калектыў прыйшоў 
з важкімі набыткамі: навучальная 
ўстанова мае намала поспехаў, ёсць 
падстава для гонару за выпускнікоў 
гімназіі. 

Старшыня райсавета Ірына Новікава 
лічыць, што раённая гімназія мае 
дастойныя вынікі ў навучальным і 
выхаваўчым працэсе. І сапраўды, амаль 
палова ўсіх пераможцаў раённых 
алімпіяд і навукова-даследчых 
конкурсаў – гэта нашы шумілінскія 
гімназісты. Безумоўна, гэта ёсць 
вынікі работы і ўсяго педагагічнага 
калектыву. Менавіта таму аўтарытэт 
гімназіі расце з кожным годам сярод 
бацькоў і школьнікаў раёна.

 Сёлета ў выніку конкурснага адбору 
гімназія папоўнілася на 36 вучняў і 
цяпер тут вучацца 122 вучня.

З віншаваннямі і падарункамі ў 
гімназію завіталі госці. Дырэктар 
райбыткамбіната В. П. Бабічаў уручыў 
граматы і падарункі тым вучням, якія 
летам працавалі на прадпрыемстве. У 
сваю чаргу дырэктар "Райаграсэрвісу" 
У. В. Касьянаў уручыў падшэфнай 
установе дзесяць мільёнаў рублёў. 

С. Горкі

Сёлета для Шумілінскай 
раённай гімназіі пачатак 
навучальнага году быў 
асабліва святочны, бо тут 
першае верасня адзначаюць у 
дзясяты раз.

Шумілінскай 
гімназіі – 
10 гадоў

АДукАцыя

такім адважным, чулым да чужога 
гора чалавекам, а таксама падзякаваў 
кіраўніцтву лясгаса за ўзаемадзеянне ў 
сферы папярэджання пажараў у лясах.

Павіншаваць героя прыехаў і 
прадстаўнік Віцебскай ТАА "БДПО" 
Уладзімір Васільевіч Хілько, які 
ўручыў Мікалаю "Ганаровую грамату" 
ад арганізацыі і супрацьпажарныя 
атрыбуты: аўтаномныя пажарныя 
апавяшчальнікі і вогнетушыцель, 
дапоўніўшы словамі: "адважных 
людзей павінен нехта таксама 
засцерагаць".

У заключнай частцы сходу была 
праведзена прафілактычная 
гутарка з прысутнымі ў зале. Акцэнт 
быў зроблены на падрыхтоўку 
да ацяпляльнага сезона і 
ўстаноўку аўтаномных пажарных 
апавяшчальнікаў.

уладзімір Амбросаў

Паводле пратаколаў пасяджэнняў, 
сходаў, а таксама заяваў грамадзян у 
склад участковых камісій былі вылучаны 
прадстаўнікі палітычных партый, 
грамадскіх аб'яднанняў, працоўных 
калектываў.

Усяго былі ўтвораны  32 ўчастковыя 
камісіі па выбарах Прэзідэнта Рэспублікі 
Беларусь у колькасным складзе:

5 членаў - участковыя камісіі участкаў 
для галасавання № 11, 19, 32;

6 членаў - участковая камісія ўчастка 
для галасавання № 12:

7 членаў - участковыя камісіі участкаў 
для галасавання № 5, 7, 9, 13, 15, 17, 18, 20, 
23, 24, 25, 26, 28, 30, 31;

9 членаў - участковыя камісіі участкаў 
для галасавання № 1, 2, 3, 10, 14, 22, 27, 
29;

10 членаў - участковая камісія ўчастка 
для галасавання № 8, 16; 11 членаў 
- участковыя камісіі участкаў для 
галасавання № 4, 6, 21.

Аддзел арганізацыйна-кадравай 
работы Шумілінскага райвыканкама  
(Емяльянаў В.А.) у трохдзённы тэрмін 

забяспечыў скліканне і правядзенне 
арганізацыйных пасяджэнняў 
участковых камісій па выбарах 
Прэзідэнта РБ. А таксама даручыў 
старшыням мясцовых сельвыкамаў 
забяспечыць сумесна з кіраўнікамі 
арганізацый  прадастаўленне ўчастковым 
камісіям памяшканняў для размяшчэння 
камісій і правядзення галасавання, 
неабходнага абсталявання, сродкаў 
сувязі, транспартных сродкаў.

Кантроль за выкананнем рашэння 
быў ускладзены на намесніка старшыні 
В. Т. Мянькова і кіраўніка справамі С. Д. 
Белагалова

Алесь Шумскі

Шумілінскі райвыканкам зацвердзіў у раёне 32 участковыя 
выбарчыя камісіі  па выбарах Прэзідэнта Рэспублікі Беларусь.

утвораны ўчастковыЯ камісіі 
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ГРАмАДСтВА і ЗАкОН

• Каб атрымліваць кожны 
нумар газеты «Cвітанак» 
паведаміце рэдакцыі аб 
гэтым – зрабіце бесплатную 
падпіску. Калі не жадаеце 
атрымліваць газету, то 
патэлефануйце. 

• Калі прачыталі  “Cві-
танак”, то калі ласка, 
перадайце знаёмым.

• Наша газета стала 
размяшчаецца на партале 
http://kamunikat.org, дзе 
зацікаўленыя грамадзяне 
могуць яе спампаваць са 
старонкі: http://kamu-
nikat.org/svitanak.html для 
далейшага выкарыстання 
яшчэ да з’яўлення газеты 
на паперы.

у цэНтРы ўВАГі

ФутбОл

ЗДАРэННі, кРыміНАл

На Віцебшчыне будаўніцтва 
жылых дамоў на ўмовах 
дзяржзаказу найбольш 
засяроджана ў раёнах, 
паведаміў старшыня камітэта 
па архітэктуры і будаўніцтву 
аблвыканкама Ігар Ісачанка.

У гэтым годзе крэдытныя 
сродкі ААТ «АСБ Беларусбанк» 
на будаўніцтва жылля з 
дзяржпадтрымкай для вобласці 
склалі каля 549.5 млрд. рублёў. 
Асноўная частка гэтай сумы 
накіравана на ўзвядзенне дамоў 
у раёнах вобласці.

Найбольш актыўна вядзецца 
будаўніцтва ў Лепельскім 
раёне (штогод тут узводзяць 
1-2 дома), Глыбоцкім, Міёрскім, 
Шумілінскім, Бешанковіцкім 
раёнах. Згодна з заданнем 
Саўміна ў бягучым годзе ў 
вобласці павінны пабудаваць 
290 тыс. кв. м жылля.

Гэта будаўніцтва абумоўлена 
тым, што ўзровень заработнай 
платы жыхароў раёнаў ніжэй, 
чым у насельніцтва буйных 
гарадоў. Менавіта таму і 
дзяржпадтрымка ў такіх умовах 

вельмі патрэбна. Іншая прычына 
такога рашэння - забеспячэнне 
працай раённых ПМК. 

У буйных гарадах больш 
магчымасцяў для ўзвядзення 
камерцыйнага жылля. З 
выкарыстаннем ільготных 
крэдытаў тут будуюцца кватэры 
для шматдзетных сем'яў, а 
таксама гараджан, якія больш за 
10 гадоў пражылі ў інтэрнатах.

У 2015 годзе ў рэгіёне з 
дзяржпадтрымкай плануецца 
пабудаваць каля 75 тыс. кв. м 
жылля, з якога 60 тыс. кв. м - 
шматкватэрнае шматпавярховы, 
15 тыс. кв. м - індывідуальнае.

ян Вайтовіч

Найбольш актыўна жыллё ўзводзіцца ў Шумі-
лінскім, Глыбоцкім, Міёрскім і іншых раёнах.

Будаўніцтва жыллЯ 
ў рэгіёнах

Натужлівая вікторыя 
«Шуміліна» перамясціла 
каманду на другі радок табліцы, 
але не гарантуе траплення ў 
чацвёрку. Чатыры каманды, 
размешчаныя ніжэй, маюць 
нядрэнныя турнірныя віды, і ў 
вялікай ступені вынікі іх гульні 
паўплываюць на далейшую 
турнірную лёс шуміленцаў. 
А сама гульня, на думку 
прадстаўнікоў супрацьлеглых 
каманд, прайшла ў роўнай 
барацьбе, яркіх момантаў 
асабліва ня мела, а на вынік 
сустрэчы свой адбітак наклала 
няўпэўненая гульня брамнікаў, 
якія «прыклалі свае рукі» да 
чатырох ўзяццяў варот. 

Вось думкі аб гульні 
зацікаўленых у перамозе бакоў. 
Гарэлаў Аляксандр, футбаліст 
каманды «Бешанковічы»: - 
Гулялася добра, стараліся 
навязаць барацьбу наперадзе, 
выкарыстоўваючы далёкія 
перадачы, каб далей ад 
сваіх варот адвесці мяч. Так, 
у прынцыпе, і супернік быў 
моцны. У цэнтры поля гульцы 

добрыя, адзін з іх вылучаўся, 
20-ы нумар. Гульня будавалася 
праз яго. Абарона шэраг 
памылак дапускала, мы гэтым і 
скарысталіся. Выкарыстоўвалі 
далёкія ўдары, так абарона 
суперніка нізка садзілася, калі 
падбор забраць, то можна з 
25 метраў біць у вароты. Так 
першы гол і забілі, з дабівання 
пасля далёкага ўдару. 

Андрэй Мазанкаў, 
прадстаўнік ФК «Шуміліна»: - 
Радуе вынік матчу, а не гульня 
каманды, што та разладзілася 
ў нашым футбольным 
механізме. Знікла ранейшая 
гульня, агульны гульнявы 
спад каманды працягваецца. 
Магчыма віною - траўмы, а можа 
гульцы ўжо «наеліся» футбола. 
Нашы варатары хоць і не раз 
у сезоне выручалі каманду, 
сталі дапускаць памылкі. Вось 
і ў гэтай гульні мы прапусцілі 
першы гол, калі Падбярэзскі 
адбіў мяч на суперніка, другі 
- з-за памылкі абаронцы. 
Праўда, не «адстаў» і галкіпер 
«Бешанковічаў», няўпэўнена 

згуляў пры двух нашых галявых 
атаках. Аляксандр Ерашоў, 
прадстаўнік ФК «Бешанковічы»: 
- Маглі дамагчыся станоўчага 
выніку, аднойчы мяч трапіў 
у штангу варот суперніка. 
Прыгожы гол забіў Сяргей 
Турык, які рэалізаваў выхад 
адзін у адзін з галкіперам.

Бешанковічы: Рэчыцкі 
Уладзіслаў, Турык Сяргей, 
Шчэрбік Сяргей, Яленскі 
Сяргей, Петрачэнка Аляксей, 
Бяляеў Дзмітрый, Дубавенка 
Максім (Гнеўка Аляксей), 
Гарэлаў Аляксандр, Торыя 
Раман (Шведаў Мікіта), Бурко 
Мікіта, Камовіч Аляксандр. 

Шуміліна: Падбярэзскі 
Сяргей, Івашкевіч Раман, 
Архіпаў Аляксандр (к), 
Дземідзенка Максім, Бялкоўскі 
Аляксандр, Гугін Артур, Лісоўскі 
Яўген, Меркіянаў Андрэй 
(Салаўёў Яўген), Бярэднікаў 
Іван, Шапавалаў Міхаіл, Сіманік 
Аляксандр. 

Галы: 0: 1 - Бярэднікаў (10, пас 
- Шапавалаў). 0: 2 - Шапавалаў 
(25). 1: 2 - Дубавенка Максім 
(27). 1: 3 - Шапавалаў (44, пас - 
Гугін). 2: 3 - Турык Сяргей (70).

Паводле сайта: 
http://infootball.me

Перамога над аўтсайдарам групы адрадзіла надзеі 
на вяртанне каманды на пераможную сьцежку. 
Бешанковічы - Шуміліна - 2: 3 (1: 3) 

 «Шуміліна» перапыніў 
паражэнчую серыю

Важнасць сустрэчы 
вызначалася тым фактам, што ФК 
"Шуміліна" ў папярэдніх гульнях 
ўжо прайграў тры матчы запар 
і займаў у турнірнай табліцы 
чэмпіянату Віцебскай вобласці 
па футболе другое месца.

Нягледзячы на гэта, як 
заўзятары, так і футбалісты 
былі настроены вельмі 
аптымістычна, а перад матчам 
шумілінскія гульцы нават 
прымяралі сваю новую «жоўта-
сінюю» форму.

З першых хвілін гульні 
шумілінцы пайшлі ў атаку і 
літаральна "селі" на вароты 
суперніка. Нападаючыя 
стварылі некалькі небяспечных 
сітуацый, прабіўшы не менш за 
дзесятак удараў па варотах. На 
жаль, удары былі не дакладныя, 
плюс трэба аддаць належнае 
майстэрству брамніка 
"Праменя", які выратаваў сваю 

каманду. Але на трыццатай 
хвіліне нечаканая контратака 
гарадоцкіх гульцоў скончылася 
поспехам: лік адкрыў Яўген 
Самарын – 0: 1.

У другім тайме наша 
каманда скіравалася адыграць 
прапушчаны мяч, зноў 
падтрымліваючы ранейшы 
тэмп гульні. Але выдатны ўдар 
футбаліста "Праменя" Віктара 
Рудова павялічыў лік да 0:2.

Гэта быў відавочна не наш 
дзень. Далейшыя адчайныя 
спробы нашай каманды 
выратаваць матч ні да чаго 
не прывялі. За 15 хвілін 
да заканчэння сустрэчы 
канчатковую кропку ў гульні, 
пасля розыгрышу штрафнога, 
паставіў Ігар Дашкевіч.

Вынік матчу: ФК Шуміліна–
Прамень (Гарадок) -0-3. На 
стадыёне ФК "Шуміліна" 
падтрымлівалі каля сотні 

заўзятараў.
Трэнер каманды гарадокскага 

"Праменя" Сяргей Куряка 
напісаў пра матч на старонцы 
клуба ВКонтакте:  "Сёння быў 
вельмі важны матч, прайграўшы 
яго, мы практычна гублялі 
шанцы на выхад у чацвёрку. 
Нядрэнна вывучыўшы 
суперніка, мы абралі 
правільную тактыку, згулялі ў 
аднаго нападніка, разлічваючы 
на нашы прыгожыя флангі. У 
цэнтры прыляпілі да лідэра 
апанентаў (Баранчук) нашага 
самага маладога гульца. Ён, 
насуперак усяму справіўся са 
сваёй задачай і забіў пераломны 
гол, калі наш лёс вісеў на валаску. 
У прынцыпе, мы з першых хвілін 
захапілі ініцыятыву і валодалі 
ёю на працягу ўсяго матчу. Як 
бы банальна не гучала, але ўсё 
ж такі ўзровень выканаўцаў у 
нас вышэй.... "

У выніку матчу ФК "Шуміліна" 
апусцілася на чацвёртае месца 
ў турнірнай табліцы чэмпіянату 
Віцебскай вобласці па футболу.

Алесь Прыбярэжны

У нядзелю 6 верасня на гарадскім стадыёне ў 
Шуміліне нашы футбалісты прымалі гарадоцкі 
"Прамень". Ва ўпартай барацьбе гаспадары поля 
саступілі з лікам 0: 3.

саступілі гасцЯм з гарадка

Да месца меркаванага 
знаходжання заблукалых 
было накіравана аддзяленне 
на АЦ ПАСП-11 Шумілінскага 
РАНС і работнікі РАУС. Сувязь з 
заблукалымі падтрымлівалася 
па мабільным тэлефоне.

Каля 20-й гадзіны на гукавы 
сігнал АЦ пацярпелыя выйшлі 
з лесу, у шпіталізацыі не мелі 
патрэбу.

Калі вы дрэнна арыентуецеся 
ў лесе, не заходзьце далёка 
ў гушчар лесу. Лепш за ўсё 

хадзіць у лес ўдваіх, пры гэтым 
пажадана, каб спадарожнік 
добра ведаў тэрыторыю. 
Заблудзіцца ў незнаёмай 
мясцовасці элементарна. 
Калі вы заблукалі, не чакайце 
цемры, паведамляйце загадзя ў 
РАУС альбо МНС і не забывайце 
з сабой браць мабільныя 
тэлефоны. А таксама звяртайце 
ўвагу на адсутнасць суседзяў, 
асабліва пажылых.

Па зводках мНС
Сяржук Горкі

12 верасня ў Шумілінскі РАНС паступіла 
паведамленне ад заблукалай жанчыны аб тым, 
што яна з двума сяброўкамі заблудзілася ў 
лясным масіве каля вёскі Барсукі Лаўжанскага 
сельсавета.

у Шумілінскім 
раёне заБлудзілісЯ 

тры жанчыны

На ўсіх этапах праграмы 
спаборніцтваў выдатна 
праявіў сябе следчы раённага 
аддзела Следчага камітэта 
РБ Дзмітрый Шчарбакоў, які 
стаў пераможцам конкурсу 
прафесійнага майстэрства.

Дзмітрый Шчарбакоў ў 
Следчым камітэце працуе 
крыху больш за год пасля 
заканчэння Акадэміі МУС. 
Паводле яго слоў, з самага 
дзяцінства марыў служыць 
у сілавымі структурамі. Па 
прыкладу бацькі, дзядзькі і 
брата, якія таксама служылі ў 
міліцыі.

Пакуль што на нахунку 
маладога следчага 15 
завершаных крымінальных 
спраў. Пераважна гэта 
звычайная праца раённага 
следчага па раскрыцці 
банальных крадзяжоў. Аднак 
яго калегі адзначаюць, 
што малады спецыяліст 
пастаяна удасканальвае сваё 
прафесійнае майстэрства 
на практыцы, пераймае 
метады больш вопытных 

службоўцаў. Бо з дапамогай 
адных ведаў, якія былі набыты 
ў міліцэйскай акадэміі, 
сапраўдным прафесіяналам 
стаць немагчыма. 

уладзімір Амбросаў

У Лужасна прайшоў конкурс прафесійнага майс-
тэрства сярод маладых следчых Віцебшчыны.

наШ следчы - 
лепШы ў воБласці

Аб учыненым злачынстве 
8 верасня заявіла ў міліцыю 
гаспадыня выкрадзенай 
маёмасці. 43-гадовая 
непрацуючая паведаміла 
супрацоўнікам Шумілінскага 
РАУС, што 7 верасня ў 
перыяд з 10 да 19 гадзін 
пасля сыходу знаёмых з яе 

кватэры здзейснены крадзёж 
мабільнага тэлефона "Тексет" 
і трох найменняў залатых 
вырабаў.

Нанесеная шкода 
ацэньваецца ў 8 млн. 
рублёў. 9 верасня распачата 
крымінальная справа па ч. 1 
арт. 205 КК.

знаёмыЯ аБакралі 
гаспадыню кватэры

5 верасня раніцай у міліцыю 
звярнулася работніца ААТ 
"Обальскі керамічны завод". 
Жанчына паведаміла, што ў 
перыяд з 30 жніўня па 5 верасня 
невядомы зламыснік ад дома 
па месцы жыхарства здзейсніў 

крадзеж дарожнага ровара 
"Еўрабак", 2011 года выпуску.

Сума нанесенай шкоды 
складае каля 800 тыс. 
рублёў. Цяпер узбуджана 
крымінальная справа па ч. 1 
арт. 205 КК.

сагналі ровар
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Бессменный президент 
Беларуси сам не единожды 
твердил, что наелся этой власти. 
Но документы на регистрацию 
подал, хотя и под самый занавес, 
будто спохватился: да у нас же 
выборы 11 октября!

Итак, за месяц до 
этой даты Центральная 
комиссия зарегистрировала 
действующего руководителя 
государства и трех его 
конкурентов, которых 
критики нынешней системы 
чаще называют спарринг-
партнерами властей.

успешных стратегий у 
оппозиции пока не было

В самой риторике Короткевич 
на регистрации чувствуется 
ответ недоброжелателям: вот, 
чтобы не упрекали, что у меня 
беззубая позиция. Но бомбить 
обладательницу кандидатского 
удостоверения № 1 все равно 
будут. Ее в лагере титульной 
оппозиции хотя и подвергли 
остракизму, но продолжают 
воспринимать как вызов.

Если смотреть шире, то 

речь идет о конфликте двух 
стратегий. Есть, условно говоря, 
путь Николая Статкевича 
(недавно помилованный 
политзаключенный провоз-
гласил план жесткого 
противодействия режиму). 
И есть путь Короткевич (или, 
скорее, как считают многие, 
стоящего за ней лидера 
кампании «Говори правду» 
Андрея Дмитриева) — с опорой 
на лозунг мирных перемен.

Второй путь критики ГП 
трактуют как конформистский 
и даже предательский с точки 
зрения борьбы с диктатурой. 
Действующих лиц этой команды 
считают марионетками режима, 
видят за ними руку спецслужб.

В свою очередь, идеологи 
мирного пути говорят, что 
за счет реалистичной, а не 
радикальной стратегии, через 
повышение узнаваемости в 
массах и наведение мостов с 
частью правящего класса можно 
будет встроиться в процесс 
перемен, когда они начнутся. 
Полные же маргиналы, мол, так 

и останутся маргиналами.
На сегодня ни одна из 

стратегий не может похвастаться 
реальными завоеваниями. 
«Уставший» Лукашенко 
довольно легко решает задачу 
своего переизбрания в чисто 
технической плоскости. 
За минувшие двадцать лет 
власти хорошо постарались, 
чтобы оппозиция перестала 
быть реальным игроком на 
внутреннем поле.

И действительно, 
нынешнее размежевание 
в этой среде (которое 
иногда красиво называют 
переформатированием) идет 
де-факто лишь по степени 
радикализма риторики, 
выяснения, кто более нравствен. 
Хорошо, пусть те — не 
настоящие оппозиционеры, но 
на что способны вы, настоящие? 
Ноль у тех и других.

По-прежнему работает на 
власть и украинский фактор, 
который отпугивает обывателя 
от перспективы крутых 
перемен. Потому на Площадь 
11 октября никто у нас пока 
открыто не зовет.

Задуманная же Статкевичем 
и соратниками серия уличных 
мини-акций хоть и выглядит 

вызовом для властей, 
стремящихся избежать особой 
жесткости, вряд ли серьезно 
изменит политический сюжет 
ближайших недель. Впрочем, 
и сами оппозиционеры видят 
задачу-минимум лишь в том, 
чтобы не дать вождю режима 
заработать сносную оценку 
этой избирательной кампании 
от Запада.

Ну а «усталый» Лукашенко 
убежден, что должен и впредь 
держать страну, чтобы ее 
не пустила прахом «пятая 
колонна».

Реальных лидеров высветит 
время «Ч»

Другой вопрос — сколько 
процентов выпишут милой 
даме. Не факт, что Лукашенко, 
мало склонный к тонкой игре 
на внутреннем поле, решился 
на некий эксперимент в духе 
управляемой демократии — с 
созданием ниши для карманной 
оппозиции, пропуском в 
парламент в следующем году 
толики отфильтрованных 
мягких оппонентов.

Впрочем, Дмитриев 
подчеркивает, что для ГП 
парламентские мандаты 
не самоцель, главное — 
быть в форме, оказаться 

востребованными к моменту, 
когда все начнется.

Да, а когда начнется? Главный 
враг Лукашенко — экономика. 
После выборов, скорее всего, 
придется идти хотя бы на 
полуреформы — просто чтобы 
дали кредиты. Белорусы будут 
вынуждены сполна заплатить 
за пока примороженный 
экономический кризис. Градус 
недовольства повысится.

Белорусская модель в 
нынешнем виде вряд ли 
способна продержаться больше 
нескольких лет. Дальше с 
большой вероятностью пойдут 
тектонические сдвиги.

В конце концов, остается 
открытым и вопрос о 
физическом ресурсе 
бессменного президента.

И вот когда «все начнется», 
народ, пожалуй, будет готов 
слушать не отфильтрованных 
кандидатов, а реальных 
лидеров. И тогда будет ясно, 
чья стратегия сработала. Или 
— ничья не сработала, и тогда 
ситуацию разыграют в свою 
пользу те, кто вообще сейчас в 
тени.
(сокращено)

Александр класковский
http://naviny.by

«Лукашенко устал, ему надо дать отдохнуть. Так 
будет лучше для всех», — заботливо сказала 
Татьяна Короткевич, получив 10 сентября в Центр-
избиркоме кандидатское удостоверение № 1.

лукаШенко устал, но не уходит

Доўгатэрміновыя назіральнікі 
“Права выбару-2015” 
паведамляюць, што склад УВК 
сфарміраваны з беспрэцэдэнтна 
малым прадстаўніцтвам апазіцыі 
ў параўнанні з прэзідэнцкай 
выбарчай кампаніяй 2010 
года, а таксама парламенцкай 
выбарчай кампаніяй 2012 года. 
У параўнанні з гэтымі двума 
выбарчымі кампаніямі і без 
таго мізэрнае прадстаўніцтва 
апазіцыі скарацілася яшчэ 
больш. Уключэнне ў склад УВК 
сябраў апазіцыйных партый і 
грамадскіх аб’яднанняў маюць 
адзінкавыя выпадкі.

Змены ў Выбарчы кодэкс, 
якія адбыліся ў 2013 годзе, не 
прадухілілі няроўнага допуску 
палітычных сіл да ўдзелу ў працы 
УВК. Абсалютнай большасці 
вылучаных ад апазіцыі 
прадстаўнікоў было адмоўлена 
ва ўключэнні ў склад УВК. Тым 
часам прадстаўнікі праўладных 
палітычных партый і арганізацый 
уключаліся ў 79-95% выпадкаў.

Судовае абскарджанне 
рашэнняў пра ўтварэнне УВК не 
з'яўляецца эфектыўным сродкам 
задавальнення законных 
інтарэсаў палітычных партый, 
паколькі суды не разглядаюць 
гэткія скаргі аб'ектыўна і ніколі 
не прымаюць рашэнні пра 
перагляд складу камісій. Пра 
гэта сведчыць шэраг судовых 
працэсаў, ініцыятарамі якіх 
стала Партыя БНФ, дзе пакуль 
ні ў адным з разгледжаных 
выпадкаў судовае рашэнне не 
было на карысць прадстаўнікоў 
апазіцыйнай партыі.

Адзін з каардынатараў кампаніі 
назірання “Права выбару-2015”, 
каардынатар Руху "За Свабоду" 
па Магілёўскай вобласці Алесь 

Сілкоў паведамляе, што ад 
кампаніі назірання ў склад УВК 
(як ад палітычных суб’ектаў, 
так і шляхам збору подпісаў) 
вылучалася 374 прадстаўнікі.

"Нажаль улада ў чарговы раз 
пайшла на неўключэнне апазіцыі 
ў склад УВК. Гэта развязвае 
ёй рукі і не дазваляе апазіцыі 
кантраляваць, як адбываецца 
праца гэтых камісій. Усяго ад 
нашай кампаніі ў склад камісій 
патрапіла шэсць чалавек – 3 

ад БСДП, 2 ад Партыі БНФ і 1 ад 
ГА БНФ “Адраджэньне”. З усёй 
дэмакратычнай апазіцыі ў УВК 
прайшло ўсяго 32 чалавекі! 
Зразумейце, што ў параўнанні з 
агульнай колькасцю сябраў, якія 
будуць працаваць у камісіях – 66 
941 чалавекі апазіцыя зноўку 
незаўважная!" – гаворыць Алесь 
Сілкоў.  

Сілкоў таксама паведамляе 
што ў некаторых выпадках 
УВК не былі сфарміраваны ў 
максімальным складзе і прычын 
неўключэння ў склад гэтых 
камісій прадстаўнікоў апазіцыі 
не было. Таксама ні ў адной з 
УВК няма двух прадстаўнікоў 
апазіцыйных арганізацый.

Кампанія па назіранні за выбарамі “Права выбару-
2015” падрыхтавала трэцюю прамежкавую 
справаздачу па выніках выбарчай кампаніі, 
якая ахоплівае этап фарміравання ўчастковых 
выбарчых камісій (УВК).

участковыЯ Будуць Без 
удзелу апазіцыі

Белорусы ошеломлены 
постановлением прави-
тельства под «сатанинским 
числом». Отныне, следуя 
постановлению №666, 
практически каждую 
партию ввозимого товара 
импортеры должны отдавать 
на санитарно-гигиеническую 
экспертизу. Очевидно, 
покупателей ждет рост цен на 
заграничные товары.

«Постановление направ-
лено на обнищание и так 
бедного населения...».

«Импортерам лучше приос-
тановить свою деятельность 
и довести ситуацию до 
абсурда!». 

И это лишь толика 
высказываний из 
взрывоопасной лавы 
обсуждений нововведения.

«Власти создают угрозы 
жизни и здоровью 
обыкновенных людей»

Пока импортеры выясняют, 
как им выживать в этих и 
так далеких от нормального 
существования реалиях, 
экономист Ярослав Романчук 
у себя в Фейсбуке на пальцах 
объясняет, что стоит за 
постановлением Совмина 
Беларуси под дьявольским 
номером 666 (от 6 августа 
2015 года, вступило в силу 28 
августа).

«Этот документ 
вводит обязательную 
дополнительную госу-
дарственную санитарно-
гигиеническую экспертизу 
продукции зарубежного 
произ-водства. В этом 

документе, как в зеркале, 
отражается вся суть 
белорусской власти.

Первое. Правительство 
Беларуси нарушило правила 
Таможенного союза, введя 
барьер для товаров из третьих 
стран, растаможенных не 
в Беларуси. Фактически 
постановление № 666 
ставит крест на свободе 
перемещения товаров в 
рамках ЕАЭС. Этот документ 
– типичная мера нетарифного 
регулирования торговли, 
которая противоречит 
сути Таможенного союза. 
Беларусь наверняка нарвется 
на встречные санкции со 
стороны России и Казахстана. 
Таким образом, Беларусь 
сама начала очередную 
торговую войну. Зачем? 
Ради неконкурентных, 
архаичных, неразворотливых 
белорусских госпред-
приятий?

Второе. Правительство 
Беларуси в очередной раз 
показало свое пренебрежение 
и презрение белорусским 
бизнесом. В нарушение 
Директивы № 4 «дьявольское» 
постановление № 666 было 
принято без консультаций 
с бизнес-сообществом, без 
диалога с импортерами и 
всеми теми, кто производит в 
Беларуси товары и услуги.

третье. Правительство 
Беларуси заставляет 
производителей товаров и 
услуг повышать цены. Новая 
бюрократическая процедура 

Постановление Совета Министров №666: «Оче-
редное законодательное безумие – против импор-
теров и потребителей. Кто же изгонит беса из 
белорусских коридоров власти?».

сплоШнаЯ 
чертовщина 

длЯ Белорусов

(працяг на стар. №4)
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куПляйцЕ бЕлАРуСкАЕ!

 АДукАцыя

– это деньги, время и нервы для 
бизнеса. Значит, это более высокие 
цены для потребителей.

Четвертое. Правительство Беларуси 
в очередной раз удобрило почву для 
коррупции. Выдача сертификатов, 
оценка их качества – это «золотое» 
дно для чиновников, контролеров и 
бюрократических «шлагбаумов».

Пятое. Правительство Беларуси 
поставило под угрозу импорт в 
Беларусь высокотехнологичных 
товаров, в том числе лекарств. 
Тем самым власти не только 
обрекают Беларусь на еще большее 
технологическое отставание, но и 
создают угрозы жизни и здоровью 
обыкновенных людей, которые 
не смогут купить в магазинах 
необходимые лекарства, препараты 
или компоненты.

Шестое. Правительство еще раз 
доказывает, что оно не является 
надежным партнером ни бизнеса, ни 
инвесторов, ни потребителей. Слова 
о поддержке малого и среднего 
бизнеса, неизменности правил игры, 
стабильности законодательства, 
открытости и повышении 
конкурентоспособности товаров 
– пустая болтовня и треп. В такой 
ситуации у серьезных кредиторов, 
естественно возникают сомнения о 
надежности партнера.

Седьмое. Правительство Беларуси 
еще раз доказало незнание 
экономической теории и истории. 
Малая открытая экономика в условиях 
рецессии, структурного и системного 
кризиса спасается исключительно 
благодаря резкому расширению 
сферы свободы. Постановление № 666 
– это очередной поражение свободы, 
расширение власти распорядителей 
чужого.

Восьмое. Правительство Беларуси 
обрекает страну на еще более глубокую 
рецессию, еще более низкий уровень 
жизни, еще большую технологическую 
отсталость. Постановление № 666 от 6 
августа – сплошная чертовщина для 
белорусов. Кто же изгонит беса из 
белорусских коридоров власти?»

Два сценария
На этот вопрос, заданный Ярославом 

Романчуком, может быть дан 
неожиданный ответ. Не исключено, 
что в роли экзорциста выступит 
Александр Лукашенко.

Все-таки в стране идет очередная 
политическая кампания под 
названием «президентские выборы». 
Раньше она сопровождалась ростом 
зарплат. Сегодня этого нет и близко: 
экономика, доведенная до ручки 
совместными усилиями Лукашенко и 
правительства, не позволяет.

Значит, надо искать более дешевые 
способы повысить популярность 
главы государства. И почему бы 
«злым боярам» не издать ради этого 
дурацкое постановление, которое 
«добрый царь» потом возьмет и 
объявит недействительным, набрав 
при этом очки в глазах электората?

Впрочем, это оптимистический 
сценарий. Есть и пессимистический: 
никто не будет отменять/изменять 
постановление № 666. Чем дольше 
длится правление Лукашенко, тем 
меньше он считает необходимым 
заигрывать с населением Беларуси. 
Сказано же вам: «Давайте поживем на 
своем, что в наших магазинах есть».

Совмин, издав непопулярный 
документ, принял на себя львиную 
долю негатива. Но «спасибо» за 
постановление № 666 надо, в 
первую очередь, сказать Александру 
Лукашенко. Правительство лишь 
выполнило его указание.

Илья Горин 
http://gazetaby.com

Гэтая канцэпцыя ўзгадалася на 
мінулым тыдні, калі тэлеканалы паказалі 
паездку Лукашэнкі па Берасьцейскай 
вобласьці. Галоўны мэсыдж ягонай 
камунікацыі зь мясцовым людам быў 
у пэўным сэнсе нечаканы. Звычайна 
ў ходзе выбараў палітыкі абяцаюць 
электарату залатыя горы. У ранейшыя 
часы і Аляксандар Лукашэнка 
задобрываў народ павышэньнем 
заробкаў і пэнсіяў. А цяпер — 
калі тое бачылі? — ён вядзе сваю 
агітацыйную кампанію пад лёзунгам 
самаабмежаваньняў. Прэзыдэнт 
фактычна заклікае беларусаў 
прыцішыць жаданьні, абмежаваць 
спажываньне, купляць беларускае, 
адпачываць на радзіме.

Лукашэнка нарэшце знайшоў 
цудадзейны рэцэпт выхаду з крызісу:

«Давайце пажывём на сваім, што ў 
нашых крамах ёсьць, і адпачнем гэтыя 
гады ў сябе ў Беларусі. Ня будзем 
вывозіць валюту... Мы не павінны 
купляць па імпарце тое, што вырабляем 
самі... Навошта даляр? Купіць імпартнае і 
паехаць у Эгіпет адпачыць? Перажывём. 

Вазьміце Белавескую пушчу — духаты 
ніякай, выдатнае паветра. Браслаўскія 
азёры. Азёр хапае, зьмялела трохі, 
але вады хапае. Адпачнем як-небудзь 
у гэты цяжкі час дома... Давайце наша, 
беларускае паносім! Будуць спажываць 
10 млн чалавек і тыя 2 млн, якія праз нас 
пастаянна рухаюцца, дык і прадаваць 
за межы краіны застанецца зусім нічога 
— праблем ня будзе».

І загадаў, каб дапушчальны ўзровень 
імпарту на рынку быў 10%, бо трэба 
захаваць канкурэнцыю.

Можна ўзгадаць, што сам Лукашэнка 
ня вельмі кіруецца тымі парадамі, якія 
раздае суграмадзянам. Адпачываць 
любіць за мяжой. Катаецца на лыжах 
ці то ў Сочы, ці ў Аўстрыі, ці ў Сэрбіі 
(пакуль не ўвялі візавыя абмежаваньні 
на паездкі ў эўрапейскія краіны). Год 
таму ён сумясьціў працоўны візыт 
у Аб’яднаныя Арабскія Эміраты з 
адпачынкам. Памятаеце той гістарычны 
хакейны матч каманды прэзыдэнта 
Беларусі з «камандай вэтэранаў хакею 
Эміратаў», у якім Коля забіў два галы ў 
вароты суперніка?

Дый носіць Аляксандар Рыгоравіч 
зусім не беларускае. Якраз у той самы 
момант, калі ён заклікаў суграмадзян 
купляць беларускае, пільныя блогеры 
заўважылі на руцэ кіраўніка дзяржавы 
гадзіньнік маркі Vacheron Constan-
tin Geneve коштам 15–20 тысяч 
даляраў. Нядаўна, 16 жніўня, калі 
Лукашэнка разам з сынам і камандай 
набліжаных асобаў выбіраў бульбу ў 
сваёй рэзыдэнцыі, на ім былі шорты 
амэрыканскай фірмы, ён быў абуты 
ў амэрыканскія «Кроксы». А яшчэ 
носіць рэмень маркі Hermes, і ровару 
аддае перавагу італьянскаму, а не 
вытворчасьці «Мотавела».

Калі ж разважаць з чыста эканамічнага 
гледзішча, то арыентацыя на ўнутраны 
рынак беларускую вытворчасьць не 
ўратуе. Эканоміка Беларусі мае высокую 
ступень адкрытасьці — доля экспарту 
тавараў і паслуг у ВУП перавышае 
60%. Таму, нават калі забараніць 
імпарт і прымусіць усё насельніцтва 
купляць толькі беларускія тавары, 
гэта ня выведзе краіну з крызісу. Ужо 
ня кажучы пра тое, што эканамічная 
аўтаркія не дапамагла яшчэ ніводнаму 
народу. Паглядзіце на досьвед той жа 
Паўночнай Карэі. Так што ідэя чучхэ ў 
Беларусі, у адрозьненьне ад кавуноў 
у прэзыдэнцкім агародзе, наўрад 
ці прыжывецца. Ня той сацыяльны 
клімат.
(скарочана)

Валер карбалевіч
“Радыё Свабода”

Заснавальнік паўночнакарэйскай кіроўнай дынастыі, «Вялікі 
Правадыр і Настаўнік» таварыш Кім Ір Сэн у 1950–1960-х гадах 
прапанаваў свайму вернаму народу дзяржаўную ідэалёгію 
пад назвай «чучхэ». Галоўным элемэнтам гэтай ідэалягічнай 
канструкцыі быў пастулят пра «апору на ўласныя сілы», курс на 
самаізаляцыю, эканамічную і палітычную аўтаркію. Ні да чога 
добрага гэта не прывяло, КНДР пэрыядычна зазнае голад, але 
народ задаволены і моцна любіць ужо трэцяга Кіма з слаўнай 
дынастыі.

Беларускае чучхэ

Инга Сакута, работала учителем 
белорусского языка в Мостах:

«В 2008 году я окончила университет с 
красным дипломом и по распределению 
попала в среднюю школу в Мостах. 
Больше всего в работе учителем 
мне нравилось общаться с детьми, 
видеть, как они меняются. Я старалась 
уделять больше внимания ребятам 
из так называемых неблагополучных 
семей. Есть такой стереотип, что их 
невозможно научить, им ничего в жизни 
не надо. Но это не так. Просто эти дети 
запущенны, с ними, как правило, никто 
не занимается. Помню, одному из таких 
учеников я поставила 8 баллов за то, как 
он рассказал стихотворение наизусть. 
Гудел весь класс, мол, это первая 
восьмерка в его жизни, он никогда 
раньше ничего не учил. После этого было 
заметно, что он стал чаще готовиться к 
урокам. Конечно, талантливые ученики 
радуют особенно. Я готовила призера 
областной олимпиады по белорусскому 
языку, это была моя отдушина.

Самый негативный момент в работе 
учителя — это бумажная волокита. По 
сути, в Беларуси следят не за тем, как ты 
учишь детей, а как ты в журнале записал 
тему. И если слово «старонка» ты сократил 
«стар», а не «стр», тебя могут лишить 
премии. Классного руководителя могут 
оставить без надбавки, если дети не 
питаются в школьной столовой. Кроме 
того, следят за средними показателями 
по успеваемости. Я не вижу, в чем смысл 
было вводить 10-бальную систему, если и 
сейчас, и раньше заставляли дотягивать 
оценки. Школе нужно, чтобы было как 
можно больше учеников с баллами от 6 
до 10. Как и в советское время, главное 
— показатели.

Еще одна проблема — дети не тянутся 
к знаниям. В любом книжном магазине 
продаются сборники сочинений, 
решебники задач. Происходит отупление 
нации, а государство закрывает на это 
глаза. Дети теряют умение критически 
мыслить. Сложно заставить прочитать 
даже повесть, я уже не говорю про 
роман. В чем тогда смысл образования?

И, кроме того, преподаватели, конечно, 
недовольны зарплатами. Учителю 
начальных классов оплачивают ставку 
за класс из 30 человек. Получается, 
учитель может выделить ученику только 
1,5 минуты за урок.

И, последнее — работа учителя не 
ценится ни учениками, ни родителями, 
ни государством. Школьник может 
тебя обозвать на уроке, и ты ничего не 
сделаешь. Родители чаще всего говорят, 
что их ребенок прав, перекладывают 
вину за его воспитание на школу.

Мне нравилась работа в школе, но при 
таких условиях я вряд ли когда-нибудь 
вернусь туда обратно». 

Алексей кириенко, работал учителем 
иностранного языка в Могилевском 
районе:

«По образованию я — историк, но 
в школе мне пришлось преподавать 
английский язык, потому что не хватало 
специалистов. Я окончил гимназию с 
углубленным изучением английского, 
бывал за границей, поэтому на 
предложение директора преподавать 
иностранный язык, согласился. Мне 
очень нравился мой коллектив, 
было много молодых специалистов. 
Правда, они, как и я, там временно: 
распределение отработали — и прощай, 
школа. Ученики мне тоже нравились, 
попроще, чем в городе. Ведут себя 

спокойно, в деревне у учителя больший 
авторитет. С другой стороны, учебная 
база в сельских школах гораздо ниже, 
чем в городских — не хватает техники 
и материалов, чтобы проводить 
интерактивные уроки.

Главная проблема для молодых 
специалистов в нашей системе 
образования — это распределение. 
По сути, ты не можешь выбрать, где 
работать. Вместо того, чтобы привлекать 
зарплатой, хорошими условиями труда, 
жильем, используют административный 
ресурс: мол, соглашайся на Могилевский 
район, иначе поедешь в Хойники.

Зарплата у меня была примерно 150 
долларов — это на ставку, без классного 
руководства. И никаких перспектив, 
чтобы улучшить финансовое положение. 
У меня была коллега, которая всю жизнь 
отработала учителем, ушла на пенсию 
и получает теперь примерно те же 
150 долларов. Поэтому пока зарплата 
учителя не будет равна средней зарплате 
по стране, молодые специалисты 
будут убегать из школы сразу после 
распределения. И еще об отношении к 
учителям. В райисполкоме мне сказали: 
гуманитариям жилье не положено. Я так 
и ездил два года на работу из Могилева.

А вообще белорусские учителя — 
очень зависимые от администрации 
люди. Профсоюзные комитеты вообще 
не работают. Учителей заставляют и 
двор мести, и ремонт в школе делать, 
и подписи за Лукашенко собирать. 
Откажешься – лишат премии, не продлят 
контракт. Принципиальных людей в этой 
системе очень мало.

Именно поэтому молодые люди 
вроде меня ищут другие перспективы 
сразу после окончания срока 
распределения».
(сокращено)

Адарья ГуШтыН
http://naviny.by

Накануне нового учебного года Naviny.by поговорили с 
молодыми учителями, которые ушли из школы сразу после 
окончания распределения.

почему учителЯ уходЯт из 
Школы?

(пачатак на стар. №3)

НАША ўлАДА


